
 
 
 
                                                   P R O T O K Ó Ł  nr XVII 
                     z sesji Rady Gminy Rytwiany odbytej w dniu 23 listopada 2011r. 
                     w siedzibie Urzędu Gminy Rytwiany. 
 
 
 
I. Obecni na sesji: 
 
1/ Radni zgodnie  z listą obecności  /obecnych 14 radnych, nieobecny radny Michał Rajca/ 
2/ Wójt Gminy – Grzegorz Forkasiewicz 
3/ Sekretarz Gminy – Marianna Stryszowska 
4/ Skarbnik Gminy – Mirosława Szewczyk 
5/ Sołtysi zgodnie z listą  obecności 
oraz 
Kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego w Rytwianach – Piotr Błąk, podczas 
omawiania pkt 13 – 16 porządku obrad. 
 
II. Porządek obrad sesji: 
 
 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Odczytanie protokołu z posiedzenia komisji. 
4. Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwały w/s zmiany w Wieloletniej Prognozie  Finansowej Gminy 

Rytwiany na lata 2011-2027. 
6. Podjęcie uchwały w/s zmian w budżecie gminy na 2011r. 
7. Podjęcie uchwały w/s określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
8. Podjęcie uchwały w/s obniżenia ceny skupu żyta do wymiaru podatku rolnego. 
9. Podjęcie uchwały w/s trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku 

rolnego użytków rolnych na których zaprzestano produkcji rolnej. 
10. Podjęcie uchwały w/s  określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 
11. Podjęcie uchwały w/s wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości. 
12. Podjęcie uchwały w/s określenia wysokości stawek podatku od środków  

transportowych. 
13. Podjęcie uchwały  w/s  ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie usuwania 

odpadów komunalnych i opróżniania zbiorników bezodpływowych. 
14. Podjęcie uchwały w/s określenia stawki dotacji przedmiotowej dla Gminnego 

Zakładu Komunalnego w Rytwianach. 
15. Podjęcie uchwały w/s zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków na 2012r. 
16. Podjęcie uchwały w/s ustalenia  dopłaty  do 1m3 dostarczonej wody i 

odprowadzonych ścieków. 
17. Podjęcie uchwały w/s sprzedaży nieruchomości zabudowanych. 



18. Podjęcie uchwały o wystąpieniu Gminy Rytwiany z Ekologicznego Związku 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi w Rzędowie. 

19. Podjęcie uchwały  w/s programu współpracy Gminy Rytwiany z organizacjami 
pozarządowymi. 

20. Interpelacje i wolne wnioski. 
21. Zamknięcie obrad sesji. 

 
 
 
III. Przebieg obrad sesji: 
 
Obrady sesji trwały od godz. 11.05 do godz. 15.10. 
Radna Maria Woźniak przybyła na sesję o godz. 11.15. 
Radny Stanisław Głowacki opuścił obrady sesji o godz. 14.30. 
 
Pkt 1 
 
Przewodniczący Rady  Gminy Marek Sadowski  otworzył obrady sesji, powitał wszystkich 
zebranych i przedstawił porządek obrad, który  został jednogłośnie przyjęty w obecności 13 
radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt 2 
 
Protokół z sesji nr XVI został przyjęty bez uwag. 
 
 
Pkt 3 
 
Protokoły z posiedzeń komisji zostały odczytane w dalszej części porządku obrad przy 
zatwierdzaniu stawek podatkowych. 
 
Pkt 4 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował radnych o: 
 
- przygotowanym projekcie budżetu gminy, 
- zakończonej budowie boiska „Orlik”, 
- zakończonej budowie  placu zabaw dla dzieci w Rytwianach, 
- zakończonej budowie wodociągu w Rytwianach, 
- zakończonej budowie drogi powodziowej w Rytwianach  /ulica Cegielnia/, 
- trwających pracach przy budowie filii  biblioteki i świetlicy w Szczece, 
- wdrożonym projekcie „Dobry Start” - rozpoczęły się zajęcia w szkołach, 
-zakończonym zadaniu  „duża kanalizacja” w Rytwianach. Trwają prace związane z 
opracowaniem raportu końcowego. Po  przyjęciu raportu nastąpi refundacja  środków  
1300 tys. złotych. Obecnie należy skupić się nad osiągnięciem efektu ekologicznego 
inwestycji /oczyszczanie odpowiedniej ilości ścieków/ ponieważ będzie to przedmiotem 
kontroli. 



 
Pkt 5 
 
Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rytwiany przedstawiła Skarbnik 
Gminy Mirosława Szewczyk. Wynikają one ze zmian wprowadzonych w budżecie gminy. 
 
Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski  odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVII/86/2011 w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Rytwiany na lata 2011-2027  została podjęta jednogłośnie  14 głosami, 
w obecności 14 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt 6 
 
Zmiany w budżecie gminy przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  Ulega 
zwiększeniu  plan dochodów i wydatków o kwotę  26 100złotych, dokonuje się przeniesień 
w planie  wydatków na kwotę 190 299złotych.  
Zmiany w budżecie  spowodowane są: 
- zwiększeniem wydatków na wypłatę stypendiów dla uczniów, 
- zwiększeniem wydatków  na wynagrodzenia bezosobowe /dla kierowców OSP/, 
- weryfikacją świadczeń rodzinnych /zwrot dotacji do budżetu państwa z tyt. świadczeń 
nieprawnie pobranych/, 
- przeniesieniami  pomiędzy paragrafami w oświacie  /przeniesienie  środków z  „wydatków 
bieżących na „wynagrodzenia”/, 
- zabezpieczeniem wydatków  na opłaty za pobyt w domach pomocy społecznej, 
-zabezpieczeniem składki członkowskiej naszej gminy przekazywanej do Związku 
Gospodarki Odpadami Ekologicznymi w Rzędowie. 
 
Radna Maria Woźniak zapytała  z czego wynika zwiększenie dochodów z tyt. podatku od 
środków transportowych. 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w  ciągu roku  ludzie nabywają samochody podlegające 
opodatkowaniu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVII/87/2011 w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2011 rok 
została podjęta  jednogłośnie 14 głosami, w obecności 14 radnych na sali obrad podczas 
głosowania. 
 
 
Pkt 7 
 
Wójt Gminy powiedział, że proponowane w projekcie uchwały wysokości stawek podatku 
od nieruchomości są wynikiem negocjacji przeprowadzonych na posiedzeniu komisji: 
Budżetu i Finansów i Rozwoju Lokalnego. Został wypracowany projekt kompromisowy. 
Nowością w uchwale jest odstąpienie od zwolnienia w opłacaniu podatku od budynków 
mieszkalnych. Od 2012 roku  podatek  wynosiłby  0,30zł od 1 m2 powierzchni użytkowej. 
Gmina nie może dokonywać zwolnienia  z opłacania tego podatku gdyż jest to niezgodne  



z prawem. Pozostałe podatki są podwyższone o  kilka procent. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Głowacki odczytał protokół z 
posiedzenia wspólnego Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Rozwoju Lokalnego 
odbytego w dniu 28 października 2011 roku w sprawie zaopiniowania stawek podatku na 
2012 rok. 
Komisja nie jednogłośnie, ale większością  głosów pozytywnie zaopiniowała min. stawkę 
podatku od budynków  mieszkalnych w wysokości 0,30zł. 
 
Przewodnicząca Komisji Rozwoju Lokalnego odczytała protokół z posiedzenia Komisji  
Finansów odbytego w dniu 4 listopada 2011 roku poświęconego analizie stawek 
podatkowych. 
 
Radni Maria Woźniak i Lech Kędzierski  uważają, że podatek od budynków mieszkalnych 
powinien wynosić 0,10zł za 1m2 powierzchni. 
 
Radna Mieczysława Sikora zapytała, czy płatność tego podatku rozłożona jest na raty. 
Wójt odpowiedział, że płatność jest w IV ratach w ciągu roku. 
 
Wójt Gminy powiedział, że Gmina realizuje szereg inwestycji i  udawało się to do tej pory 
bez podwyższania podatków. Obecnie jest taka sytuacja nie tylko u nas ale w kraju i we 
wszystkich samorządach, że podatki  muszą zostać podwyższone. Musimy zabezpieczyć w 
budżecie dochody  potrzebne na pokrycie wydatków. Ograniczamy wydatki bieżące, aby 
móc realizować wieloletnią prognozę inwestycyjną. Do tej pory podatek nie był pobierany, 
ale Gmina nie może już zwalniać podatników od płacenia tego podatku. Wójt proponował 
stawkę 0,50zł, ale na posiedzeniu komisji wypracowano stawkę 0,30zł. 
 
Radny Jerzy Gwiazdowski powiedział, że płacenie podatków każdego boli, ale musimy 
mieć świadomość, że budżet to nie tylko wydatki ale i dochody. Jeżeli chcemy planować 
wydatki z budżetu, to musimy zadbać o dochody. 
 
Radna Lidia Dziuba powiedziała, że musimy być konsekwentni. Jeżeli planujemy 
inwestycje , jeżeli chcemy coś robić dla społeczeństwa w każdej wsi to trzeba znaleźć na to 
środki. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski uważa, że stawka 0,30zł od 1m2 nie jest 
wygórowana. Przecież te podatki i tak wracają do społeczeństwa poprzez realizowane 
inwestycje. Jeżeli kogoś naprawdę nie będzie stać na zapłacenie podatku istnieje możliwość 
zwrócenia się z wnioskiem o umorzenie. 
 
Radna Maria Woźniak powiedziała, że jako  Rada Gminy jesteśmy zobowiązani zadbać o 
budżet gminy ale także o mieszkańców. Ludzie są świadomi obowiązku płacenia podatków, 
ale uważają, że wzrost jest drastyczny, za duża kwota podwyżek.  
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały i zarządził głosowanie. 
Uchwała nr XVII/88/2011 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości została podjęta jednogłośnie 14 głosami, w obecności 14 radnych na sali 
obrad podczas głosowania. 



 
Pkt 8 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że  cena  żyta wypracowana na 
posiedzeniach komisji przyjmowana  jako podstawa obliczenia podatku rolnego to 55zł za 
1q. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała na XVII/89/2011 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do wymiaru 
podatku rolnego  została podjęta 13 głosami „za”  przy 1 „przeciw”, w obecności 14 
radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt 9 
 
Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk dokonała wprowadzenia do uchwały w/s trybu i 
warunków zwolnienia od podatku rolnego użytków rolnych na których zaprzestano 
produkcji rolnej. W projekcie uchwały określone są warunki zwolnienia od podatku rolnego 
użytków rolnych. Zwolnienie następuje na wniosek podatnika, w drodze decyzji wójta. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVII/90/2011 w sprawie trybu i szczegółowych warunków 
zwolnienia od podatku rolnego użytków rolnych na których zaprzestano produkcji rolnej  
została podjęta  jednogłośnie 14 głosami, w obecności 14 radnych. 
 
Pkt 10 
 
Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk wyjaśniła, że konieczność  określenia wzorów 
informacji i deklaracji podatkowych wynika z dostosowania do obowiązujących przepisów 
prawnych w tym zakresie. 
 
Pytań i dyskusji  nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVII/91/2011 w sprawie określenia wzorów formularzy  
informacji i deklaracji podatkowych została podjęta jednogłośnie 14 głosami, przy  
obecności 14 radnych. 
 
 
Pkt 11 
 
Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk dokonała wprowadzenia do uchwały w sprawie 
zwolnień w podatku od nieruchomości. Zgodnie z projektem uchwały   zwalnia  się z 
podatku od nieruchomości: strażnice OSP, Dom Kultury, Gminną Bibliotekę Publiczną, 



Ośrodek Pomocy Społecznej, budowle wykorzystywane do zbiorowego odprowadzania 
ścieków. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść  projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVII/92/2011 w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od 
nieruchomości  podjęta została jednogłośnie 14 głosami, przy  obecności 14 radnych. 
 
 
Pkt 12 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że proponowane stawki podatku od 
środków transportowych były przedmiotem obrad komisji Budżetu i Finansów. 
Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk wyjaśniła, że podatek płaci się od posiadanego 
samochodu, ściągalność podatku jest dobra. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały  i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVII/93/2011 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych  została podjęta jednogłośnie 14 głosami, przy  obecnych 14 
radnych. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski zarządził przerwę w obradach od godz. 
12.50 do 13.15. 
Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady sesji. 
 
Pkt 13 
Kierownik  Gminnego Zakładu Komunalnego Piotr Błąk  przedstawił stawki opłat za 
usuwanie odpadów komunalnych. 
Kierownik Piotr Błąk powiedział, że za ostanie 12 m-cy koszt odbioru i wywozu śmieci to 
około  258 tys. złotych. Dotacja z budżetu gminy na 2011 rok wynosi 110tys. złotych. 
Opłaty wniesione prze mieszkańców to około 92 tys. złotych, a więc deficyt wynosi około 
56 tys. złotych. 
Szacunkowy koszt  odbioru i wywozu odpadów w 2012 roku  to około 260 tys. złotych. 
Stąd konieczna  podwyżka opłat za usługi w tym zakresie. Proponowane stawki są wyższe o 
35% od dotychczasowych i przedstawiają się następująco za odbiór odpadów komunalnych 
z gospodarstw domowych: 
-  5,40 zł   miesięcznie od jednoosobowych gospodarstw domowych, 
-  9,45 zł  miesięcznie od dwuosobowych gospodarstw, 
-  13,50 zł miesięcznie od trzyosobowych gospodarstw, 
-  16,20 zł miesięcznie od pozostałych gospodarstw domowych. 
 
Dla gospodarstw selekcjonujących odpady ustala się  stawkę niższą o 50% i wynosi: 
 
- 2,70 zł  miesięcznie  od jednoosobowych gospodarstw domowych, 



- 4,72 zł  miesięcznie od dwuosobowych gospodarstw, 
- 6,75 zł  miesięcznie od trzyosobowych gospodarstw, 
- 8,10 zł  miesięcznie od pozostałych gospodarstw domowych. 
 
Wójt Gminy  Grzegorz Forkasiewicz  powiedział, że pomimo tej podwyżki Gmina i tak 
musi wyasygnować dotację dla Gminnego Zakładu Komunalnego. Aby całkowicie pokryć 
koszt odbioru odpadów komunalnych podwyżka musiałaby być dużo większa - każdy 
mieszkaniec naszej gminy  musiałby płacić za odbiór odpadów około 3,30złotych netto 
miesięcznie.  
Propozycja podwyższenia stawek opłat o 35% została  zaakceptowana  na posiedzeniu  
Komisji Budżetu i Finansów. 
Wójt zaproponował aby nie podwyższać dramatycznie stawki ale  objąć  jednakową stawką 
każdego członka gospodarstwa domowego. Można by ustalić stawkę np. 2,40zł dla każdej 
osoby w gospodarstwie domowym. Ulga przysługiwałaby na 5 i następną osobę w 
gospodarstwie domowym. 
 
Radna Maria Woźniak  uważa, że należy podwyższyć stawkę dla pierwszej osoby ale 
pozostawić ulgę  dla kolejnych  członków gospodarstwa domowego. 
 
Radni Andrzej Karaś i  Lidia Dziuba uważają, że każdy mieszkaniec powinien płacić 
jednakową stawkę za odpady. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów  odczytał protokół z posiedzenia komisji w 
dniu 17.11.2011r. na temat zaopiniowania stawek opłat za odpady, zatwierdzenia taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, dopłaty do ceny  
1 m3 wody i  ścieków, dotacji przedmiotowej dla GZK. 
 
Ostatecznie radni zaakceptowali 35% podwyżkę stawek opłat za odpady komunalne    
wypracowaną na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek  Sadowski  odczytał projekt uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVII/94/2011 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi 
w zakresie usuwania odpadów komunalnych oraz za opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych została podjęta 12 głosami „za”, przy 1 
„przeciw”, przy 1 „wstrzymującym się”   - w obecności 14 radnych na sali obrad podczas 
głosowania. 
 
 
Pkt  14 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że określenie stawki  dotacji 
przedmiotowej dla Gminnego Zakładu Komunalnego w Rytwianach jest konsekwencją 
wcześniejszej uchwały w/s ustalenia opłat za odpady. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały w sprawie 
określenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Gminnego Zakładu 
Komunalnego w Rytwianach  na poziomie 21,32zł do 1m3 i zarządził głosowanie. 



Uchwała nr XVII/95/2011  w sprawie określenia stawki jednostkowej dotacji 
przedmiotowej dla Gminnego Zakładu Komunalnego w Rytwianach  została  podjęta 
jednogłośnie 14 głosami, przy obecnych 14 radnych na sali obrad. 
 
 
Pkt 15 
 
Kierownik Gminnego  Zakładu Komunalnego Piotr Błąk przedstawił propozycję, w której 
taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 2012r. 
nie ulegają zmianie  i będą na poziomie  roku 2011. Nie ma konieczności zmiany taryf. 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że taryfy i nie ulegają  zmianie, ale dopłata 
z budżetu gminy do 1m3 wody i ścieków zmniejszy się. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVII/96/2011  w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na okres os 1 stycznia do 31 
grudnia 2012 roku została podjęta  jednogłośnie 14 głosami, przy obecnych 14 radnych na 
sali obrad. 
 
 
Pkt  16 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały w sprawie 
dopłat  do ceny 1m3  wody i odprowadzanych ścieków. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
Uchwała nr XVII/97/2011 w sprawie dopłaty do cent 1m3 dostarczonej wody oraz 
odprowadzonych ścieków wynikającej z taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzenia ścieków na okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2012 roku została 
podjęta  jednogłośnie 14 głosami, w obecności 14 radnych. 
 
 
 
Pkt 17 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz wyjaśnił, że  projekt uchwały dotyczy sprzedaży  
nieruchomości  tzw. „starej szkoły”. Jest to stary budynek, wymagający remontu i nakładów 
finansowych, mieści się tam 5 lokali mieszkalnych  o wartości zgodnie z wyceną od  około 
42 tys. zł  do 53 tys. zł. Do mieszkań przynależą działki o pow. od około 0.02ha do 0.12ha 
Cztery lokale są zamieszkałe. Najemcy są chętni zakupić zajmowane lokale i przysługuje im 
prawo zakupu w drodze bezprzetargowej Proponujemy zastosowanie bonifikaty w 
wysokości 50% dla najemców. 
Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Finansów w zakresie sprzedaży nieruchomości. 
 



Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski  odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVII/98/2011 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości zabudowanych na rzecz dotychczasowych najemców, położonych w 
miejscowości Rytwiany i udzielenie bonifikaty  została podjęta jednogłośnie 14 głosami, w 
obecności 14 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
Pkt  18 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz  dokonał wprowadzenia  do  projektu uchwały w 
sprawie  wystąpienia  Gminy Rytwiany  z Ekologicznego Związku Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi w Rzędowie.  Związek po  10 letnim okresie istnienia osiągnął cel  do 
którego został powołany. Dokumentacja projektowa Zakładu Utylizacji Odpadów 
Komunalnych została opracowana, umowa na budowę podpisana, dalsze czynności będzie 
prowadzić Spółka i realizować zadanie. Nie ma sensu płacenia składki co roku  około 17 
tys. zł.  
Nasza Gmina należy do Spółki. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVII/99/2011 w sprawie wystąpienia z Ekologicznego Związku 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi z  siedzibą w Rzędowie została podjęta jednogłośnie 
13 głosami, w obecności 13 radnych  na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt 19 
 
Sekretarz Gminy Marianna Stryszowska  poinformowała o konieczności uchwalenia 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. Jest to wymóg ustawowy. Do tej 
pory należało uchwalać plan co roku, teraz  przepisy pozwalają na uchwalenie planu na lata 
2012-2017. Odbyły się  wymagane konsultacje z przedstawicielami organizacji 
pozarządowych.  
Pytań i dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XVII/100/2011 w sprawie Programu współpracy Gminy Rytwiany 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na lata 2012-2017 została podjęta jednogłośnie, 13 głosami, w 
obecności 13 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
Pkt 20 
 
W interpelacja i wolnych wnioskach głos zabrali: 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski zapoznał radnych z treścią pism: 
- Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego z dnia 02.11.2011r. w sprawie 
przyznania Kościołowi Rektoralnemu  pw. Zwiastowania Najświętszej Marii Panny 
w Rytwianach dotacji w kwocie 80.000 złotych, 
- Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego z dnia 02.09.2011r.  W sprawie przyznania 
Kościołowi Rektoralnemu  pw. Zwiastowania Najświętszej Marii Panny w Rytwianach 



dotacji w kwocie 300.000 złotych, 
- Urzędu Skarbowego w Staszowie z dnia 27.10.2011r.  W sprawie analizy oświadczeń 
majątkowych radnych, 
- Wojewody Świętokrzyskiego z dnia 24.10.2011r. w sprawie oświadczeń majątkowych 
złożonych Wojewodzie, 
- Misjonarzy Oblatów M.N. Święty Krzyż w sprawie wsparcia  odbudowy wieży. 
 
- Radny  Jacek Pytko  zapytał  czy jest oficjalne stanowisko w/s  przebudowy drogi 
wojewódzkiej nr 764. 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie ma oficjalnego stanowiska. Jest koncepcja robocza  
najłatwiejsza do wprowadzenia w krótkim czasie zakładająca skierowanie ruchu  pojazdów 
od ronda w Połańcu  na Osiek , a następnie Staszów – Chmielnik. Na wprowadzanie  innych 
wariantów przebiegu drogi inwestor nie ma czasu. Chodzi o to aby nie utracić dotacji 
unijnej. Droga 764 Połaniec – Staszów byłaby wyremontowana z własnych środków, 
etapami.  
 
- Radna Mieczysława Sikora  zapytała o możliwość korzystania z sali w budynku byłej 
szkoły w Kłodzie  w celu organizacji spotkań  np. stowarzyszenia. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie ma problemu. 
 
- Radny Zdzisław Cieślik   przypomniał o montażu lamp oświetleniowych w Strzegomiu. 
 
- Radna Maria Woźniak – w związku z decyzją Konserwatora zabytków wnioskuje o 
przeanalizowanie  celowości  realizacji inwestycji rewitalizacji Rytwian, łącznie z 
rezygnacją. 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że byłaby to rezygnacja przedwczesna, 
projektant projektuje, uzgodni z Konserwatorem i wtedy zastanowimy się co dalej. 
 
- Radna Maria Woźniak – wnosi o podjęcie działań zmierzających do zabezpieczenia 
wierzytelności Gminy  wobec podmiotu, który prowadził działalność gospodarczą  na 
terenie byłych Zakładów Naprawczych. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że możemy złożyć wniosek do Sądu o upadłość Styrpomu.  
Wpis do hipoteki jest zrobiony. 
 
Pkt  21 
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział  i zamknął obrady XVII 
sesji Rady Gminy Rytwiany. 
 
Prot. U. Marczewska                                                Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                                        Marek Sadowski 


